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A Házszabály 94. §-ának (1) bekezdése alapján írásbeli kérdést intézek Dr_ Németh Imre
miniszter ínhoz :

Milyen továbbélő mezőgazdasági támogatásokat notifikált a kormány uniós
csatlakozásunk előtt a brüsszeli Bizottságnál ?"

(H.)
Tisztelt Miniszter úr!

A magam részéről rendre azért választom írásbeli kérdések megfogalmazását a parlamenti
megszólitás helyett, mert eddig azt tapasztaltam, hagy azokra az esetek többségében
éttékelhet~ válasz érkezik . Sajnos a legutóbbi ugyan ilyen címen feltett kérdésemre adott
válaszára ez már nem mondható el, ezért vagyok kénytelen ezt lhes szám alatt megismételni .
A megkapott írásos anyag, ugyanis mintha a baráti médiának szólna, aki kétségek esetén
elfelejt tisztázó kérdéseket feltenni . Megkíséreltem tehát a megkapott válaszban a sorok
között is olvasni, é$ elmélyedni. A kérdés tehát arra irányult, hogy a továbbélő nemzeti
támogatásokkal csökkentettük, vagy növeltük az agráriam szereplőinek versenyképességét. A
konkrét kérdésekre választ ugyan nem kaptaorr, de a sorok kőzött olvasva is kiderül, hogy
sikerült lemaradnunk műit a „borravaló ,' . I ídexül, hogy a PM TVI-n keresztül történt
bejelentésekre 2004 április 3o-án még a fajsúlyosabb továbbélő marógazdasági támogatások
bejelentkezésére csak 2004 . augusztus 3o-án került sor. Az uniós tagságunk alsó éve tehát
úgy zajlott 1e, hogy ezekből a továbbélő nemzeti támogatásokból a gazdák nem sokat láttak
hiszen a 2004, december 31-íg 1Qfzetett 154 milliárd forint ezre nem nyújtott fedezetet_ A
konkurensek, mint Szlovénia, Lengyelország, Szlovákia és a többiek fizettek, ezért tudtak-
tarolni a magyar piacon és versenyképesek lenni, lesöpörni a polcokról a magyar húst4 tejet és
más élelmiszereket .

Miniszter úr válaszából az is kiderül, hogy a 2oo5-ös évben sem egyértelmű, hagy a gazdák
hozzájutnak az Uniöban notífikált támogatásokhoz, mert az idevonatkozó rendelet csak
áprilisban jelent meg, a pályázatok körász még sehol sem tart, nem beszélve az FVMban az
almúit években tapasztalt tóbb hónapos elbírálási, hibajavítási időszakokra. Még sikeres
pályázat esetén is ezekből aligha lesz folyósítás 2oo5-ben . Ráadásul bizonyos továbbélő

'05 04/15 13 :54

	

TX/RX NO . 9156

	

P01



	05 04/15 PÉ . 13 :56 FAX 36 1 441 6974
	

OGY KTK
	

~ü IROMANY-NYILV

támogatási jogcímek tekintetében (vélhetően összegszerűen ezek lennének jelentések), még
csak a forráshelyzet és az átcsoportosítási lehetőség vizsgálatánál tart á Tárca . Jó esetben
ezekben 2oo5-ben intézkedés sem történik . 4sszegezve megállaphhatö tehát, hogy a
notifikációs lehetőséggel úgy éltek, hogy 2w4-ben ebből a gazdálkodók egy fülért sem láttak
és előre láthatólag 2oo5-ben sem fognak, 2oo6-ban pedig lejár az Unió pénzügyi tervezési
periódusa és 2oo7-től már új szabályok lesznek érvényben
Abban reménykedve, hogy a most feltett kérdéseimre értékelhető választ kapok, kevesebb
kérdési teszek fel, ámde nagyra értékelrtém, ha azokra tételes vcílcxsat kapnék beleértve a
saámszerúségeket-

1) 2oo4, december 31-én milyen összegben álltak fenn nemzeti alapú, korábbann megítélt,
ámde a kedvezményezetteknek ki nem fizetett támogatások a.aa.g, mekkora volt az
áthúzódó hatás ?

2)

	

Miért nem ken-ült a. 2oo4-es költségvetésbe a Földalapú Kiegészítő Támogatás az un .
„Top-up" ?

a) Mert est a mezőgazdasági fejezet lezárásakor csak a közvéleménynek
jelentették be, de annak notifikáUsa Brüsszelben 2oo3-bán még nem történt
meg ?

b)

	

Mert a Top-up notifikálása csak 2oo4_ augusztus 3o-fin történt rneg az Európai
Unió Bizottsága felé ?

C)

	

Egyéb ok miatt ?

3)

	

Szerepel-e tételesen a 2oo5-ös FVM költségvetésben a kiegészítő nemzeti támogatás
„Top up", és milyen összegben ?
a)

	

Csak a 2oo5-15s járandóságok tekintetében ?
b)

	

A 2oo5-6s járandóságok tekintetében és fedezet nyújt a 2oo4-es államadósság
terhére végrehajtott faktoráfásokra is .

4) A 2912oo5_IV.ol . FVM rendelet alapján mikor hirdetik meg a pályázatokat, ezeknek
az elbírálására mikor kerül sor és forténk-e teljesítés a nyertes pályázatokra még a
tárgy évben ?

5) A még tisztázandó nemzeti támogatási jogcímek milyen konkrét jogsi meket
tartalmaznak, ebben a Zoo5 évi „Top up" is belefoglaltatik, vagy csak egyéb
j ogcimek?

6)

	

Átcsoportosítás címén milyen összeggel kívánják megrövidíteni az NVT-t ?

7)

	

Melyik naptári évben lehet az EU Bizottsággal kötött megállapodások alapján utoljára
notiflkált nemzeti agrártámogatásokat kifizetni ?

Wrom megtisztelő válaszát.
Budapest, 2oo5, április 15.

LTdvőzletteL

Dr. Boros )Imre
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